

## Referat UAU-møde onsdag den 26. marts 2025

Til stede:

Lis J, Lis L, Jens B, Jens T, Thomas, Karen Anne.

1. Affaldsdag – junglestien
  - a. DN Affaldsdag d. 6/4 fra 10:00 – 12:00  
Poul har bedt os om at være till stede til arrangementet.  
Karen, Thomas, Lis, Gerd deltager. Måske'er: Jens, Jens og Anne.
2. Den grønne kile
  - a. Vi har modtaget to skulpturer. Granit med solmotiv. Jens har i skulpturudvalget forslået at de skal placeres i den grønne kile (på vej til galgebakken). UAU tilslutter sig dette forslag.
3. Vores verdensmål
  - a. Poul har bedt om at vi korter vores målformuleringer ned, så de kan passes ind i "puslespillet". Lis og Karen kigger på det.
4. Genplantning
  - a. Jens, Jens og Lis har lavet en plan for hvad der skal plantes hvor. Dette skal nu prioriteres. Der er tale om 40 træer der skal plantes. Excl fremtidslunden, der omfatter yderligere 30 træer.  
Der ud over skal der bruges penge på et regnvandsbed ved fodboldbanen.  
Vi forslår følgende prioritering.
    1. Genplantning af 40 træer
    2. Regnbed
    3. Fremtridslund.
  - b. Vedr trekanten ved Tingstræderne.
    - i. Vi aftalte at der skal plantes et stykke med stenkløver da det er den bedste plante til at jordbehandle samt nogle flere egnede blomster.  
Når jorden er blevet OK efter et par år kan der tænkes i en blivende løsning.  
De eksisterende buske skal fjernes.
5. Nedkørte beplantede områder lang stier og veje.
  - a. Nikolaj har en plan om at benytte eventuelle marksten fra nedlæggelse af materialegården til at beskytte vores tilplantede områder.
  - b. Thomas tager det op på næste AB møde og får bedt driften om at tage sig af det.
6. Brandvejen mellem Bryggerlængen og Ulkestræde
  - a. Denne er sunket som følge af kørsel med tunge køretøjer. Denne skal medtages under problemet med de nedsunkne fliser
7. Sunkne fliser i hyldeespjældet.

- a. Vi skal gøre opmærksom på dette igen. Dette skal med i vores langtidsplan. Thomas tager det op på det næste AB møde. Det skal prioriteres så de værste steder tages først. UAU påtager sig at få dokumenteret hvor det er værst.
  - i. Lis L og Karen tager stræderne
  - ii. Lis J tager længerne
  - iii. Jens B tager Slipperne

#### 8. Opsamling fra Beboermødet

- a. Vi fik fremlagt punkterne om træplantning og hegn på glimrende vis. Spørgsmålet om udbedring af de resterende udfordringer med vores hegn, bliver der taget stilling til, når det endelige byggeregnskab er opgjort. Herefter bliver det en beboermøde beslutning om vi vil bruge penge på at få rettet op på hegnene.

#### 9. Vedmuren

- a. Jens har skåret mere op og thomas har lagt en del på plads. Der ligger nogle træer ved længerne som skal med i vores vedmur. Jens skære dem op.
- b. Her ligger vores Vandgran også. Vi vil gerne bruge den til at lave en fin bæk et sted. Den skal løftes fra jorden så den ikke rådner. Vandgranens endelige skæbne tages op på næste møde efter vi har fået kigget nærmere på den.
- c. Vi aftalte at mødes d. Mandag d. 28/4 kl 10:00 for tage et ryk mere med vedmuren.

#### 10. Udendørsbelysning

- a. Jens B har etableret bagstrædebelysning med et soldrevet apparat. Det koster 250 kr i Bauhaus. Vi vil anbefale dette som en løsning til andre der har problemer med lys bagstræderne. Jens laver et indlæg i hyldeposten
- b. Der er generelt et problem med de pærer der benyttes i vores udendørsbelysning. De er af en forkert type der blænder og giver unødigt lysforurening. Det er kommunen der står for belysningen. Vi skal have taget dette op med Kommunen og i den forbindelse også tage belysningens indvirkning på vores indseker op.  
Thomas bringer dette videre til AB

#### 11. Beskyttelse af bløde rabatter langs kørevejene

- a. Er behandlet.

#### 12. Rutsjerøret

- a. Der er et problem med samlingen nederst hvor man slår sig.
- b. Thomas snakker med nikolaj.

#### 13. Troldestenen

- a. For enden af Apotekerlængen ligger der en stor sten. Den skal vendes 180 grader, så man kan se trolden. Jens taler med Jimi der alligevel skal flytte nogle skulpturer.
14. eventuelt
- a. Vedr stolper med nødopkaldsnumre mm.
    - i. Hvorfor er placeringerne ikke blevet drøftet med UAU. De er de placeret på en underlig måde.
    - ii. Tages op i AB.
    - iii. Generelt er der et problem med at vi som UAU ikke bliver taget med på råd når der træffes beslutning om forhold der har med vores udearealer at gøre.
  - b. Arealer ved enden af gavle.
    - i. Dette er ikke en del af vores genplantningsplan. Det skal beslattes hvem der har ansvaret for disse arealer.

Dato næste møde?

- 21/5 kl 19:00 Formentlig i aktivhuset. Eller hos thomas og Karen der nok har hundehvalpe.
- 19/6 kl 19:00

Kage næste møde?

- Lis J.